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Zápis č. 4 

ze zasedání Výboru pro zdravotnictví 

Zastupitelstva Olomouckého kraje 

ze dne 4. 10. 2017 

Přítomni: Nepřítomni: 

MUDr. Michael Fischer  

MUDr. Milan Brázdil  

MUDr. Jiří Černý  

Mgr. Milan Feranec  

MUDr. Zbyněk Habrnal  

Gabriela Jančíková  

Jiří Jelínek Omluveni: 

Hana Kaštilová Tesařová Ing. Ludevít Kadák 

PaedDr. Jiří Kremla  

MUDr. Ivo Mareš, MBA  

Vladimíra Morávková, DiS.  

Alena Pagáčová Hosté: 

MUDr. Irena Pachtová Bc. Dagmar Žitníkovou 

Jiří Pospíšil, DiS. Jan Zatloukal 

Bc. Drahomír Sigmund Ing. Bohuslav Kolář, MBA 

MUDr. Ivan Sumara  

MUDr. Vítězslav Vavroušek, MBA, MPH  

Miroslav Vysloužil  

Program: 

1. Úvod 

2. Seznámení s aktuálními usneseními Zastupitelstva Olomouckého kraje v oblasti 
zdravotnictví  

3. Kontrola plnění předchozích usnesení výboru 

4. Analýza zdravotního školství v kraji  

5. Předepisování léků na předpis v elektronické podobě 

 

http://osz.cmkos.cz/cz/vizitka/zitnikova-vedeni-os.aspx
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6. Dotační programy Olomouckého kraje ve zdravotnictví v roce 2018 

7. Různé 

Zápis: 

1. Úvod 

Předseda výboru MUDr. Fischer zahájil zasedání výboru pro zdravotnictví (dále také 
jen „zdravotní výbor“) a přivítal všechny jeho členy a další přítomné, zejména Bc. 
Dagmar Žitníkovou, předsedkyni Odborového svazu zdravotnictví a sociální péče 
ČR. 

Zdravotní výbor usnesením schválil upravený program svého dnešního zasedání. 

MUDr. Fischer požádal o slovo Bc. Žitníkovou, která poděkovala za možnost, že se 
zástupce Odborového svazu zdravotnictví a sociální péče ČR může účastnit 
zasedání zdravotního výboru. Sama také požádala členy výboru o pomoc 
s prosazením změn v katalogu prací, a to přeřazení řidičů vozidel záchranné služby 
ze 7. do 8. platové třídy (mimo jiné i vzhledem ke zvýšení mezd řidičů hromadné 
dopravy).  

V následující diskusi zaznělo, že v případě zvýšení platů bude muset kraj najít 
potřebné finanční prostředky. 

2. Seznámení s aktuálními usneseními Zastupitelstva Olomouckého kraje 
v oblasti zdravotnictví a kontrola plnění předchozích usnesení výboru 

MUDr. Fischer informoval o usneseních Zastupitelstva Olomouckého kraje, která se 
přímo týkají zdravotnictví.  

Na svém zasedání 18. 9. 2017 zastupitelstvo vzalo na vědomí zápis z 3. zasedání 
zdravotního výboru dne 21. 6. 2017, schválilo návrh dotačních programů 
Olomouckého kraje ve zdravotnictví v roce 2018, schválilo dotační program pro 
stabilizaci vybraných zdravotnických nelékařských pracovníků ve směnném provozu 
v Olomouckém kraji. Zastupitelstvo schválilo poskytnutí dotace pro URBAN-MED 
s.r.o. (130 tis. Kč – příprava všeobecného praktického lékaře k atestaci), pro 
SALVUS MEDECO, s.r.o. (201 tis. Kč - příprava endokrinologa k atestaci) a pro 
Nejste sami - mobilní hospic, z.ú. (500 tis. Kč). Nebyla schválena dotace pro 
žadatele Ryzáček, z.s. 

Zdravotní výbor usnesením vzal na vědomí usnesení Zastupitelstva Olomouckého 
kraje od minulého zasedání zdravotního výboru. 

3. Kontrola plnění předchozích usnesení výboru 

Z minulého zasedání zdravotního výboru dne 21. 6. 2017 vzešlo mimo jiné usnesení 
s doporučením zpracovat analýzu zdravotního školství v kraji v kontextu 
s nedostatkem nelékařských zdravotnických pracovníků a zvážit podporu studentů 
v oborech nelékařských zdravotnických pracovníků. O plnění tohoto usnesení bude 
referováno v následujícím bodě tohoto zasedání výboru. 

Zdravotní výbor usnesením vzal na vědomí kontrolu plnění usnesení z minulého 
zasedání zdravotního výboru. 

4. Analýza zdravotního školství v kraji 

MUDr. Fischer požádal Ing. Koláře, vedoucího odboru zdravotnictví krajského úřadu, 
aby informoval členy výboru o výsledcích analýzy zdravotního školství v kraji. Ing. 

http://osz.cmkos.cz/cz/vizitka/zitnikova-vedeni-os.aspx
http://osz.cmkos.cz/cz/vizitka/zitnikova-vedeni-os.aspx
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Kolář uvedl, že v posledních letech dochází k nárůstu počtu absolventů zdravotních 
škol, to však ještě neznamená, že tito absolventi se také v našem kraji věnují výkonu 
zdravotnického povolání. Poskytovatelé zdravotní lůžkové péče signalizují, že splňují 
podmínky pro personální zabezpečení stanovené příslušnými předpisy, ale pro další 
zkvalitnění lůžkové péče by sever našeho kraje přijal cca 35 nelékařských 
zdravotnických pracovníků a jih našeho kraje cca 55 nelékařských zdravotnických 
pracovníků. Dále je ve hře otázka demografického vývoje, kdy lze předpokládat za 
cca 5 let vliv odchodu silných populačních ročníků do důchodu. Sami poskytovatelé 
zdravotních služeb mají své stipendijní programy. Zdravotní výbor by v případě 
zájmu mohl doporučit pro rok 2019 vytvoření dotačního programu na podporu 
zdravotnických pracovníků. 

MUDr. Fischer poděkoval za informace a sdělil, že je otázka, kam odcházejí 
absolventi škol. Jednotliví poskytovatelé zdravotních služeb jsou schopni lépe 
navázat kontakty se studenty zdravotnických oborů a zavázat si je ke spolupráci, je 
tedy otázka, zda by kraj měl mít své vlastní programy v této oblasti. 

V diskusi zaznělo mimo jiné: nedostatek zdravotnických pracovníků je celostátní 
problém, jedna věc je minimální standard pro potřebný personál a jiná věc počet 
pracovníků potřebný pro optimální péči, zdravotničtí pracovníci často odcházejí kvůli 
množství práce a vysoké odpovědnosti, v jiných oborech mohou mít vyšší mzdu za 
méně náročnou práci s menší odpovědností. 

Zdravotní výbor vzal na vědomí informaci o analýze zdravotního školství v kraji. 

5. Předepisování léků na předpis v elektronické podobě 

MUDr. Fischer sdělil, že na svém zasedání 19. 6. 2017 Zastupitelstvo Olomouckého 
kraje pověřilo hejtmana Ladislava Oklešťka, aby v Radě Asociace krajů ČR inicioval 
změnu zákona č. 378/2007 Sb. (o léčivech) ve smyslu zrušení povinného 
předepisování léčivých přípravků na lékařský předpis v elektronické podobě. Na 
zasedání zastupitelstva 18. 9. 2017 hejtman sdělil, že k návrhu na zrušení povinné 
elektronické preskripce se připojil pouze Karlovarský kraj. Dále sdělil, že na poslední 
schůzi Rady Asociace krajů měl být ministr zdravotnictví, se kterým chtěl mimo jiné o 
elektronické preskripci hovořit, ministr se ale z jednání Rady Asociace krajů omluvil.  

V diskusi zaznělo: Česká lékařská komora i odborné společnosti požadují odložení 
povinné elektronické preskripce, odložení je obsahem i Senátního návrhu zákona, 
navrhuje se projednání této záležitosti v nové Sněmovně v urychleném řízení (je 
však pochybné, zda urychlené projednání je reálné v době mezi volbami a koncem 
roku 2017). Elektronická preskripce má podporu hlavně manažerů ve zdravotnictví, 
ne lékařů. Nebyl řádně vysvětlen účel povinné preskripce, vysvětlení se několikrát 
měnilo. Povinná elektronická preskripce značně zkomplikuje např. zastupování 
lékařů (v době jeho nemoci, nepřítomnosti atd.). 

Pro malá zařízení je teď několik záležitostí, kvůli kterým uvažují o ukončení činnosti – 
povinná elektronická preskripce, EET, ochrana dat (GDPR).  

V tuto chvíli je v připomínkovém řízení návrh vyhlášky, která má provést ustanovení 
zákona týkající se povinné elektronické preskripce. 

Zdravotní výbor svým usnesením vyjádřil nesouhlas s návrhem vyhlášky provádějící 
ustanovení zákona o povinné elektronické preskripci. 

6. Dotační programy Olomouckého kraje ve zdravotnictví v roce 2018 

MUDr. Fischer požádal o informace k návrhům dotačních programů kraje ve 
zdravotnictví v roce 2018.  
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Jako první byla přednesena informace o Programu na podporu zdraví a zdravého 
životního stylu v roce 2018. Na dotační program je navrženo vyčlenit 3 mil. Kč. 

Dále je navržen Dotační program pro oblast protidrogové prevence pro rok 2018 
s alokací 3,5 mil. Kč. 

Třetím prezentovaným dotačním programem je Dotační program kraje pro vzdělávání 
ve zdravotnictví v roce 2018, pro který je navrženo vyčlenit 2 mil. Kč. 

Ing. Kolář požádal členy výboru o podporu navržených programů.  

MUDr. Fischer by chtěl, aby se hodnocení žádostí v jednotlivých programech 
účastnilo více členů zdravotního výboru, ne aby se opakovali stále titíž. 

Zdravotní výbor svým usnesením odsouhlasil navržené dotační programy 
Olomouckého kraje pro rok 2018. 

7. Různé 

Po diskusi se členové zdravotního výboru dohodli na termínu příštího zasedání 
výboru 29. 11. 2017 ve 14:30. 

V Olomouci dne 4. 10. 2017 

………………………………. 
MUDr. Michael Fischer 

předseda výboru 
Přílohy:  Usnesení  

Prezenční listina 


